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Protokół Nr 7/24 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 25 października 2024 r. w sali 102 Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach,  w godzinach 8.35 – 9.40. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji (lista obecności stanowi załącznik nr 2  

do protokołu) oraz zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński na podstawie listy obecności stwierdził, że jest 

wymagane kworum, zatem obrady są prawomocne. 

 

Zapytał, czy są propozycje do porządku posiedzenia. 

 

Zgłoszeń nie było. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

jednostek samorządu terytorialnego z województwa świętokrzyskiego  

z przeznaczeniem na udzielenie zasiłku celowego dla właścicieli gospodarstw rolnych, 

poszkodowanych w wyniku zdarzeń losowych związanych z niekorzystnymi 

warunkami atmosferycznymi. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności 

publicznej na linii komunikacyjnej Sędziszów – Kraków Główny w rozkładzie jazdy 

pociągów edycji 2024/ 2025. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/687/18 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 17 września 2018 r. w sprawie trybu 

prac nad projektem uchwały budżetowej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w transporcie 

drogowym w 2025 roku. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo 

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej Sandomierz - gr. województwa - 

Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy województwa 

świętokrzyskiego w 2025 r. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze 

przetargu, nieruchomości stanowiących własność Województwa Świętokrzyskiego, 

położonych w Kielcach przy ul. Langiewicza. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, na rzecz Skarbu Państwa – Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad nieruchomości położonych w Końskich. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Materiały do pkt. 2-11 stanowią załączniki do akt VIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Ad 2. 

Pani Elżbieta Korus, Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla jednostek samorządu 

terytorialnego z województwa świętokrzyskiego z przeznaczeniem na udzielenie zasiłku 

celowego dla właścicieli gospodarstw rolnych, poszkodowanych w wyniku zdarzeń losowych 

związanych z niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi. 
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W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego  

z województwa świętokrzyskiego z przeznaczeniem na udzielenie zasiłku celowego dla 

właścicieli gospodarstw rolnych, poszkodowanych w wyniku zdarzeń losowych związanych  

z niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi (Opinia Nr 34/24 stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu). 

Ad 3. 

Pan Zbigniew Michnicki, Zastępca Dyrektora Departamentu Transportu, Komunikacji  

i Infrastruktury przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu 

Małopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem  

na dofinansowanie zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze 

użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Sędziszów – Kraków Główny w rozkładzie 

jazdy pociągów edycji 2024/ 2025. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania własnego dotyczącego organizacji 

połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Sędziszów – Kraków 

Główny w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2024/ 2025 (Opinia Nr 35/24 stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu). 

Ad 4-6. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekty uchwał  

w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 

2040, 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok, 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok. 
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W dyskusji głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała i Dyrektor Regionalnego Centrum 

Naukowo-Technologicznego w Podzamczu Chęcińskim Krzysztof Ołownia rozmawiali  

o przesłankach zwiększenia wydatków majątkowych dla Regionalnego Centrum Naukowo-

Technologicznego w Podzamczu.  

 

Radny Jerzy Materek  dopytał, czy nagroda Świętokrzyska Victoria nie będzie już 

przyznawana od przyszłego roku. 

 

Marszałek Województwa Renata Janik odpowiedziała twierdząco wyjaśniając, iż  już od 

dłuższego czasu nie ma zainteresowania tym wyróżnieniem. Nadmieniła jednak przy tym, że 

Gabinet Marszałka pracuje nad opracowaniem nowego wyróżnienia.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała zaproponował, by nie rezygnować całkowicie 

z tej nagrody, tylko przyznawać ją rzadziej, np. raz na kadencję. Ponadto zapytał o drogę 

wojewódzką nr 764 na odcinku od Daleszyc do Staszowa. 

Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach Barbara Kieres 

poinformowała, że na budowę Ociosenków został uzyskany ZRID z wykupem gruntów, na 

który były zabezpieczone pieniądze, spływają decyzje odszkodowawcze.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała zapytał również o Ociosenki – Raków – 

Chańcza. 

Dyrektor Barbara Kieres wskazała, że etapy te będą zakończone w lutym 2025 roku. 

 

Marszałek Województwa Renata Janik poinformowała, że wg nowych przepisów wzrost 

dochodu województwa wynosi jedynie 2,3%.  

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2024 – 2040 (Opinia Nr 36/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
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Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok (Opinia Nr 37/24 stanowi załącznik  

nr 7 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok (Opinia Nr 38/24 stanowi załącznik  

nr 8 do protokołu). 

Ad 7. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/687/18 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

z dnia 17 września 2018 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Jerzy Materek zapytał Panią Skarbnik, czy wykonywała symulację np. na bazie 2023 

roku, w którym znane były dochody, jak i podatki z PIT i CIT odnośnie tego, jak zmiana 

formuły naliczania subwencji rzutuje w danym roku obrachunkowym zwiększeniem,  

a w naszym przypadku zmniejszeniem dochodów. Zdaniem radnego zgłębienie owej kwestii 

mogłoby dać podstawę do podzielenia się z Ministerstwem Finansów swoimi spostrzeżeniami, 

w jakim stopniu nasze województwo, w wyniku tej zmiany, ma uszczuplone przychody. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa zakomunikowała, że  

z pewnością zostaną sprawdzone wyliczenia Ministra, gdyż występują pomyłki w skali kraju. 

Na chwilę obecną brak jednak czasu na szczegółowe wyliczanie, gdyż są to bardzo 

skomplikowane algorytmy, a nie znamy wartości stanowiących podstawę do podstawienia do 

wzoru (algorytmu). Nie posiadamy informacji o należnych nam dochodach z tego tytułu udziału 

w podatku PIT i CIT.  

Radny Jerzy Materek zaproponował, by wystąpić do Ministerstwa, by ono na podstawie 

danych za 2023 rok podstawiło konkretne wartości i wskaźniki, a następnie przekazało nam 

informację i metodologię liczenia. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa wskazała, że metodologia 

liczenia zawarta jest w ustawie i informacji od Ministra Finansów, którą przeczytała. 

Zaznaczyła, że to Minister zna kwotę dochodów podatników podatku dochodowego.  
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Radny Jerzy Materek zaznaczył, że ideą jest wyrażenie negatywnej opinii odnośnie tych 

założeń.  

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa zwróciła uwagę,  

że opiniowanie ustawy już dawno się zakończyło, ustawa została podpisana przez Prezydenta 

RP.  Dodała, że można tylko weryfikować należne dochody z tytułu z subwencji ogólnej, tam 

gdzie są ujmowane determinanty. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/687/18 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

z dnia 17 września 2018 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej (Opinia 

Nr 39/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Ad 8. 

Pan Zbigniew Michnicki, Zastępca Dyrektora Departamentu Transportu, Komunikacji  

i Infrastruktury przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym  

w 2025 roku. 

Głos zabrał radny Paweł Krakowiak, który zwrócił uwagę na niewłaściwe wykonanie 

niektórych rozkładów jazdy.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w transporcie drogowym w 2025 roku (Opinia Nr 40/24 stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu). 

Ad 9. 

Pan Zbigniew Michnicki, Zastępca Dyrektora Departamentu Transportu, Komunikacji  

i Infrastruktury przedstawił projekt uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo 

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na linii komunikacyjnej Sandomierz - gr. województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, 

na odcinku od Sandomierza do granicy województwa świętokrzyskiego w 2025 r. 

W dyskusji głosów nie było. 
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Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie powierzenia przez Województwo Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej Sandomierz - 

gr. województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy 

województwa świętokrzyskiego w 2025 r. (Opinia Nr 41/24 stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu). 

Ad 10. 

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż,  

w drodze przetargu, nieruchomości stanowiących własność Województwa Świętokrzyskiego, 

położonych w Kielcach przy ul. Langiewicza. 

Głos zabrał radny Jerzy Materek, który podziękował za dodanie do projektu uchwały mapki, 

która pozwala lepiej zorientować się co do kształtu i lokalizacji nieruchomości. Poprosił przy 

tym Dyrektor ŚZDW Barbarę Kieres o dołączanie mapek odnośnie przebiegu dróg, ich 

odcinków, na których prowadzone są inwestycje.  

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu, nieruchomości stanowiących 

własność Województwa Świętokrzyskiego, położonych w Kielcach przy ul. Langiewicza 

(Opinia Nr 42/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Ad 11. 

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

Przestrzennego przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, na rzecz Skarbu Państwa – Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

nieruchomości położonych w Końskich. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, na rzecz Skarbu Państwa – 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad nieruchomości położonych w Końskich 

(Opinia Nr 43/24 stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
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Ad 12. 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

Ad 13. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński zamknął VII posiedzenie Komisji. 

 

                                                                                                      Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                                            Łukasz Jabłoński 

 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec - Pronobis    


